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Aan : Bas Groendijk, Fractie VVD

Van : college van dijkgraaf en hoogheemraden

Betreft : beantwoording van de schriftelijke vragen ingevolge art. 40 RvO, inzake geuroverlast 
rwzi Utrecht

CC : overige leden algemeen bestuur

 

Inleiding

De heer Groenendijk van de VVD-fractie in het algemeen bestuur heeft de hieronder vermelde schriftelijke 
vragen gesteld.

“Schriftelijke vragen ex. Art.40 Reglement van Orde Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden
Door: Bas Groenendijk, fractie VVD 
Onderwerp: Geuroverlast RWZI Utrecht 
Datum: 16 augustus 2020 

Beste, vorige maand is er een RaadsInformatieBijeenkomst van de gemeente Utrecht geweest nav 
aanhoudende geuroverlast van de RWZI. 
Nog steeds hebben veel mensen last van ernstige geurhinder, ondanks toezeggingen van de HDSR dat dit 
zal stoppen. 
De VVD heeft hierover een aantal vragen:

1. 50% van de slibvergisting draait op slib verkregen uit de RWZI Overvecht, de rest van het slib moet 
worden aangevoerd van buiten de inrichting. Waarom is dit? Kan de vergisting anders niet 
rendabel draaien? Kan nader worden toegelicht waarom slib van buiten de inrichting nodig is? Is 
de vergistingsinstallatie dan veel te groot en niet rendabel aangelegd?  

2. Geurpanel. Blijkbaar is er een geurpanel actief in de wijk en zijn er informatieavonden geweest. Is 
bij de AB-leden kenbaar gemaakt dat er informatieavonden waren over deze geurhinder?

3. Wat gaat er nu gebeuren om de geuroverlast te beperken, d.w.z.  dat de geurcontouren waren 
gehaald?

4. Hoe kan het zijn dat de HSDR 140 miljoen investeert in een nieuw RWZI en dat daarmee de 
overlast toeneemt? Kan dit worden toegelicht.

Hartelijke groet,
Bas Groenendijk
Fractievoorzitter VVD”
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Beantwoording

Hierna volgen de antwoorden van het college op de gestelde vragen, waarbij de betreffende vraag voor de 
leesbaarheid eerst nog cursief wordt herhaald.

 Vraag 1: 50% van de slibvergisting draait op slib verkregen uit de RWZI Overvecht, de rest van het slib 
moet worden aangevoerd van buiten de inrichting. Waarom is dit? Kan de vergisting anders niet 
rendabel draaien? Kan nader worden toegelicht waarom slib van buiten de inrichting nodig is? Is de 
vergistingsinstallatie dan veel te groot en niet rendabel aangelegd?  

Antwoord: 
Bij de beantwoording van deze vraag is de term “slibvergisting” geïnterpreteerd als “slibverwerking”. 

Bij het ontwerp van de nieuwe RWZI Utrecht is qua verwerkingscapaciteit van slib rekening gehouden 
met de aanvoer van zogenaamd extern slib, afkomstig van overige rioolwaterzuiveringsinstallaties 
(rwzi’s). De keuze om juist op deze locatie extern slib te verwerken, is mede ingegeven door het feit 
dat met de bouw van de nieuwe rioolwaterzuivering (rwzi) ook de mogelijkheid werd gecreëerd een 
slibverladingsinstallatie te realiseren die is ontworpen volgens de meest recente technische inzichten.  

Tevens kan gesteld worden dat de keuze om extern slib op de huidige locatie te verwerken, historisch 
is gegroeid. Toen in de jaren 90 werd gekozen voor de realisatie van een zogenaamd AB-systeem, 
betekende dat een installatie die gericht is op de productie van slib. Indertijd werden alle benodigde 
faciliteiten voor slibverwerking aangelegd op de rwzi Utrecht en was het een logische keuze om met 
deze installatie ook de kleinere rwzi’s te ontzorgen door slib, afkomstig van deze rwzi’s, te verwerken in 
Utrecht. Dat met de bouw van de nieuwe rwzi niet voor een andere aanpak is gekozen, vloeit voort dat 
HDSR van mening was (en nog steeds is) dat slibverwerking op een overlastvrije wijze kan 
plaatsvinden op de huidige locatie. In dat kader worden momenteel nieuwe, aanvullende maatregelen 
uitgedacht die geuroverlast verder moeten tegengaan.  Bovendien ontstaat bij het ontwateren van slib 
een waterstoom met veel vervuiling in de vorm van nutriënten die op de waterlijn van de rwzi Utrecht 
efficiënt en duurzaam wordt gezuiverd. De rwzi Utrecht is ook de enige locatie waar we op dit moment 
extern slib kunnen verwerken. Indien dit op een andere locatie zou moeten plaatsvinden, vergt dat een 
vergaande aanpassing en uitbreiding van de zuiveringsinstallatie. Wat het proces van slibvergisting 
aangaat merk ik op dat  vorenstaande (technische) keuzes er ook toe hebben geleid om op de huidige 
rwzi geen slib meer te vergisten. Naast technische argumenten hebben ook veiligheidsaspecten in dat 
kader een rol gespeeld. Het methaangas dat vrijkomt bij het vergisten van slib is hoog explosief en 
wordt door HDSR niet meer passend geacht in een binnenstedelijke omgeving. 

 Vraag 2: Geurpanel. Blijkbaar is er een geurpanel actief in de wijk en zijn er informatieavonden 
geweest. Is bij de AB-leden kenbaar gemaakt dat er informatieavonden waren over deze geurhinder?

Antwoord: 
Informatievoorziening over de rwzi Utrecht en beantwoording van vragen, klachten en meldingen vindt 
op verschillende manieren plaats. Naast informatie op onze website ontvangen individuele melders 
een telefonische of schriftelijke reactie. Daarnaast is een aantal informatieavonden en 
inloopspreekuren georganiseerd waarin belanghebbenden gelegenheid hebben gehad om rechtstreeks 
met HDSR in gesprek te gaan en toelichting c.q. antwoorden te krijgen op vragen en/of 
onduidelijkheden. Om deze directe verbinding met onze omgeving in stand te houden, is ervoor 
gekozen om op basis van geurmeldingen een representatief aantal mensen te kiezen die deelnemen 
aan een geurpanel. Deze keuze is gemaakt op basis van de locatie t.o.v. de rwzi en soort/hoeveelheid 
van melding/klacht. De input vanuit dit panel wordt rechtstreeks doorvertaald in (technische) 
maatregelen om geur verder terug te dringen. Ons Algemeen Bestuur is gedurende het project elk 
kwartaal op de hoogte gebracht over de stand van zaken van het project. Zo ook over de 
inloopspreekuren en andere omgeving gerelateerde zaken
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 Vraag 3: Wat gaat er nu gebeuren om de geuroverlast te beperken, d.w.z.  dat de geurcontouren 
waren gehaald?

Antwoord:
Om te kunnen voldoen aan vergunnings- en contractuele normen, zijn maatregelen voor de korte en 
middellange termijn bedacht. De korte-termijn maatregelen zijn inmiddels uitgevoerd maar uit 
geurproeven is gebleken dat deze vooralsnog niet tot het gewenste resultaat hebben geleid. Om die 
reden worden nu de maatregelen op de middellange termijn uitgevoerd. Deze bestaan in eerste 
instantie uit het plaatsen van extra koolfilters die de geur afkomstig uit lavafilters verder moeten 
reduceren. De bedoeling is om deze installatie in okt-nov gerealiseerd te hebben. Uiteraard vindt deze 
operatie plaats in afstemming met de provincie Utrecht als bevoegd gezag.

 Vraag 4: Hoe kan het zijn dat de HSDR 140 miljoen investeert in een nieuw RWZI en dat daarmee de 
overlast toeneemt? Kan dit worden toegelicht.

Antwoord:
De nieuwe rwzi berust op andere technische principes dan de voorgaande. Het meest belangrijke 
verschil is dat slibvergisting in het huidige systeem niet meer plaats vindt. Zoals hiervoor reeds gesteld 
is vanwege technologische, bedrijfseconomische en veiligheidsredenen is in het huidige systeem niet 
meer voor vergisting gekozen. Daarmee wordt de opslag van hoogexplosief methaangas in een 
binnenstedelijke omgeving vermeden. Ook een systeem zonder vergisting kan overlastvrij werken 
maar het is ontegenzeggelijk zo dat op dit moment de geurbehandeling nog niet volledig naar behoren 
werkt. Om die reden wordt er een nieuw pakket aan maatregelen uitgerold om geuroverlast verder 
terug te dringen.


